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KATOLÍCKA UNIVERZITA V RUŽOMBERKU 
formujúca myseľ i srdce  

 

 

 

Zápisnica z 1. zasadnutia Vedeckej rady FF KU 

12. novembra 2024 o 14:00, miestnosť F307 + videokonferencia 

 

Prítomní členovia VR FF KU: 

Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD., predseda Vedeckej 

rady FF KU 

prof. Mgr. Terézia Rončáková, PhD., 

podpredsedníčka Vedeckej rady FF KU 

doc. Mgr. Janka Kaščáková, PhD. 

doc. PhDr. Dana Baláková, PhD. 

prof. Dr. Phil. fac. theol. Peter Volek 

doc. PhDr. Peter Olexák, PhD. 

prof. PhDr. Ivo Čermák, CSc. 

prof. Michal Chabada, PhD. 

prof. PaedDr. Martin Pekár, PhD. 

prof. PhDr. Marián Špajdel, PhD. 

prof. PhDr. Juraj Rusnák, CSc. 

z toho študenti: 

Bc. Alexandra Záhradníková 

Romana Mušutová 

Mgr. Štefan Dvorský 

Bc. Laura Pavlovská 

Mgr. Katarína Vargová 

Ospravedlnení členovia VR FF KU: 

prof. Mgr. Jaromír Krško, PhD. 

z toho študenti: 

Bc. Lucia Bušová 

 

Neospravedlnení členovia VR FF KU: - 

Prítomní hostia: - 

 

Prvé zasadnutie Vedeckej rady FF KU otvoril jej predseda, Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD., dekan 

FF KU. Privítal členov vedeckej rady a odovzdal im menovacie dekréty. Skonštatoval, že zasadnutie 

je uznášaniaschopné a predstavil program zasadnutia podľa pozvánky: 

1. Informácie o zložení a pôsobnosti Vedeckej rady FF KU 

2. Schvaľovanie Dodatku č. 1 k Rokovaciemu poriadku Vedeckej rady FF KU 

 

FILOZOFICKÁ FAKULTA 

VEDECKÁ RADA 
Hrabovská cesta 1, 034 01 Ružomberok 

www.ku.sk, tel.: +421 918 722 034, e-mail: sekretariat.ff@ku.sk 
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3. Schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium uskutočňované na FF KU 

4. Prerokovanie návrhu na udelenie čestného titulu "profesor emeritus" prof. PaedDr. Milanovi 

Ligošovi, CSc. 

5. Rôzne 

 

Keďže nik z prítomných nemal žiadne pripomienky a návrhy, pokračovalo sa podľa programu. 

 

1. Informácia o zložení a pôsobnosti Vedeckej rady FF KU 

Keďže v súlade s čl. 32 ods. 1 Štatútu KU doterajším členom Vedeckej rady FF KU skončilo funkčné 

obdobie podľa predpisov účinných do 24. apríla 2022 (teda pred novelou vysokoškolského zákona), 

dekan FF KU vymenoval 18. septembra 2024 nových členov Vedeckej rady FF KU, a to po schválení 

Akademickým senátom FF KU 10. septembra 2024 s predchádzajúcim vyjadrením Veľkého kancelára 

KU. 

Podľa čl. 29 ods. 20 Štatútu KU: “Členov vedeckej rady fakulty vymenúva a odvoláva so súhlasom 

akademického senátu fakulty dekan. Funkčné obdobie členov vedeckej rady je štvorročné. Členmi 

vedeckej rady fakulty sú významní odborníci z oblastí, v ktorých fakulta uskutočňuje vzdelávaciu, 

výskumnú, vývojovú, umeleckú alebo ďalšiu tvorivú činnosť a študenti. Členmi vedeckej rady 

fakulty, ktorí sú členmi akademickej obce KU, môžu byť len osoby, ktoré pôsobia na funkčnom mieste 

profesora alebo na funkčnom mieste docenta alebo výskumní pracovníci s vedeckým kvalifikačným 

stupňom IIa alebo s vedeckým kvalifikačným stupňom I alebo umeleckí pracovníci a študenti. Jednu 

tretinu členov vedeckej rady fakulty tvoria študenti fakulty. Najmenej jedna štvrtina a najviac jedna 

tretina členov vedeckej rady fakulty sú osoby, ktoré nie sú členmi akademickej obce KU. Ak vedecká 

rada fakulty prejednáva vec, ktorá na úrovni KU zodpovedá pôsobnosti Vedeckej rady KU, 

študentská časť vedeckej rady fakulty o veci nehlasuje. Predsedom vedeckej rady fakulty je dekan.” 

Okrem toho podľa čl. 10 ods. 3 písm. f) Štatútu KU sa k návrhu dekana na vymenovanie a odvolanie 

členov vedeckej rady fakulty vyjadruje Veľký kancelár KU. 

V súčasnosti je v Národnej rade SR prerokúvaný návrh novely vysokoškolského zákona, podľa ktorej 

“ak sa štatútom verejnej vysokej školy zriaďujú kolektívne samosprávne orgány fakulty, najmenej 

jednu tretinu ich členov tvoria študenti fakulty, okrem kolektívneho samosprávneho orgánu, ktorého 

pôsobnosť na úrovni fakulty zodpovedá pôsobnosti vedeckej rady verejnej vysokej školy”. Ak bude 

daná novela schválená a zapracovaná do Štatútu KU, je možné, že sa zastúpenie študentov vo 

Vedeckej rade FF KU bude meniť. Dovtedy sú však študenti jej členmi, hoci bez hlasovacieho práva 

vo veciach, ktoré na úrovni KU zodpovedajú pôsobnosti Vedeckej rady KU. 
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Predseda Vedeckej rady FF KU zároveň v súlade s čl. 2 ods. 2 Rokovacieho poriadku Vedeckej rady 

FF KU určil za podpredsedníčku Vedeckej rady FF KU prof. Mgr. Teréziu Rončákovú, PhD., ktorá je 

prodekankou pre vedu a doktorandské štúdium na FF KU. 

 

2. Schvaľovanie Dodatku č. 1 k Rokovaciemu poriadku Vedeckej rady FF KU 

Predseda Vedeckej rady FF KU v súlade s čl. 29 ods. 20 písm. i) predložil Vedeckej rade FF KU na 

schválenie Dodatok č. 1 k Rokovaciemu poriadku Vedeckej rady FF KU. Tento dodatok už 10. 

septembra 2024 schválil v súlade s čl. 29 ods. 16 písm. a) Akademický senát FF KU, a to na základe 

návrhu dekana FF KU, ku ktorému dal predchádzajúci písomný súhlas Veľký kancelár KU. 

Potreba novelizovať Rokovací poriadok Vedeckej rady FF KU vznikla jednak z dôvodu zosúladenia 

tohto predpisu s čl. 29 ods. 7 Štatútu KU a jednak ako dočasné riešenie problematických otázok čl. 29 

ods. 20 Štatútu KU – takou je najmä otázka členstva dekana vo vedeckej rade fakulty, keďže je ex offo 

jej predsedom. Predložený dodatok teda zahŕňa ustanovenie, že ak Vedecká rada FF KU prejednáva 

vec, ktorá na úrovni KU zodpovedá pôsobnosti Vedeckej rady KU, dekan FF KU o nej nehlasuje v 

prípade, ak nepôsobí na funkčnom mieste profesora alebo na funkčnom mieste docenta alebo nie je 

výskumným pracovníkom s vedeckým kvalifikačným stupňom IIa alebo s vedeckým kvalifikačným 

stupňom I alebo umeleckým pracovníkom. 

K predloženému dodatku sa v diskusii vyjadrili viacerí členovia vedeckej rady. Niektorí externí 

členovia vedeckej rady predstavili príklady vedeckých rád fakúlt z iných univerzít, v ktorých nie sú 

zastúpení študenti. Taktiež viacerí členovia konštatovali, že je prinajmenšom zvláštne, ak sa členovia 

akademického orgánu musia deliť na dve kategórie podľa hlasovacieho práva. M. Pekár upozornil, 

že podľa nových štandardov habilitačného a inauguračného konania sa členstvo vo vedeckej rade 

fakulty počíta ako jedno z možných kvalifikačných kritérií pre osoby, ktoré tieto konania garantujú, 

čo tiež treba brať do úvahy. Taktiež viacerí členovia vedeckej rady upozornili, že hlas študentov môže 

mať dôležité miesto aj pri habilitačných a inauguračných konaniach. Preto ak majú byť študenti 

členmi vedeckej rady fakulty, mali by mať aj hlasovacie právo ako právoplatní členovia tohto orgánu. 

Ako dočasné riešenie (vzhľadom aj na novelizáciu vysokoškolského zákona a následnej potreby 

novelizovať Štatút KU) je však vhodné schváliť predložený dodatok. 

 

Uznesenie č. 2024/1/1 

Vedecká rada FF KU v súlade s čl. 29 ods. 20 písm. i) Štatútu KU schvaľuje Dodatok č. 1 k 

Rokovaciemu poriadku Vedeckej rady Filozofickej fakulty Katolíckej univerzity v Ružomberku 

tak, ako ho predložil dekan FF KU. 

Prítomní členovia Vedeckej rady FF KU oprávnení hlasovať o danom uznesení: 16   
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Za: 16    Proti:  0   Zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

3. Schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium uskutočňované na FF KU 

Podľa aktuálneho znenia § 54 ods. 4 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách spolu s čl. 25 ods. 5 

a 6 Študijného poriadku KU a čl. 1 ods. 4 písm. c) a e) Rokovacieho poriadku Vedeckej rady KU, do 

kompetencie Vedeckej rady FF KU patrí schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium 

uskutočňované na FF KU. Predseda vedeckej rady, na základe odporúčania odborovej komisie pre 

doktorandské štúdium uskutočňované na Katedre žurnalistiky FF KU, predložil vedeckej rade návrh 

na schválenie doc. PhDr. Viery Kováčovej, PhD. za školiteľku pre doktorandské štúdium v študijnom 

odbore mediálne a komunikačné štúdiá. 

Vedecko/umelecko-pedagogická charakteristika (VUPCH) V. Kováčovej bola členom Vedeckej rady 

FF KU zaslaná vopred. Na zasadnutí krátko predstavila návrh na schválenie V. Kováčovej za 

školiteľku predsedníčka odborovej komisie na katedre žurnalistiky T. Rončáková, ako aj vedúca 

katedry slovenského jazyka a literatúry D. Baláková, keďže na danej katedre V. Kováčová dlhodobo 

pôsobí. Obidve členky vedeckej rady vyzdvihli výskumnú a pedagogickú činnosť V. Kováčovej 

vrátane interdisciplinárneho charakteru jej aktuálne riešeného výskumného projektu. Okrem toho 

predstavili pozitívne výsledky doterajšej spolupráce medzi obidvoma katedrami. Následne zaznelo 

niekoľko podporných stanovísk k predloženému návrhu, predovšetkým vyjadril svoje odporúčanie 

J. Rusnák, ktorý pôsobí ako profesor v odbore mediálne a komunikačné štúdiá na Prešovskej 

univerzite. Následne predseda nechal hlasovať tých členov vedeckej rady, ktorí majú oprávnenie 

hlasovať o danej veci (keďže na univerzitnej úrovni zodpovedá pôsobnosti Vedeckej rady KU). 

 

Uznesenie č. 2024/1/2 

Vedecká rada FF KU v súlade s aktuálne účinným znením § 54 ods. 4 zákona č. 131/2002 Z. z. o 

vysokých školách schvaľuje za školiteľku pre doktorandské štúdium uskutočňované na 

Filozofickej fakulte KU v študijnom odbore mediálne a komunikačné štúdiá doc. PhDr. Vieru 

Kováčovú, PhD. 

Prítomní členovia Vedeckej rady FF KU oprávnení hlasovať o danom uznesení: 10   

Za: 10    Proti:  0   Zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

4. Prerokovanie návrhu na udelenie čestného titulu "profesor emeritus" prof. PaedDr. Milanovi 

Ligošovi, CSc. 
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Predseda Vedeckej rady FF KU v súlade s čl. 2 ods. 1 Zásad udeľovania čestného titulu „profesor 

emeritus“ na KU predložil Vedeckej rade FF KU na prerokovanie návrh na udelenie čestného titulu 

“profesor emeritus” prof. PaedDr. Milanovi Ligošovi, CSc. Spolu s návrhom bola členom Vedeckej 

rady FF KU poskytnutá príslušná dokumentácia, ktorú uvedený vnútorný predpis vyžaduje (ide 

najmä o životopis, prehľad pedagogickej a publikačnej činnosti i uvedenie predpokladanej formy 

ďalšieho pôsobenia navrhovaného). 

Najdôležitejšie aspekty pôsobenia M. Ligoša na KU prítomným stručne predstavila vedúca Katedry 

slovenského jazyka a literatúry FF KU, D. Baláková, keďže na tejto katedre M. Ligoš dlhodobo pôsobí. 

Spolu s prodekankou T. Rončákovou zdôraznili jeho zásluhy o vznik a rozvoj Katolíckej univerzity v 

Ružomberku. Poukázali tiež na jeho významné pedagogické pôsobenie, obzvlášť ako odborového 

didaktika. Následne sa do diskusie zapojili viacerí členovia vedeckej rady, ktorí vyzdvihli nielen 

pedagogicko-vedecký, ale v širšom zmysle aj akademický rozmer činnosti navrhovaného kandidáta. 

J. Rusnák uviedol, že výraz univerzita pochádza z latinského “universitas”, čiže spoločenstvo 

(učiteľov a študentov), ktoré M. Ligoš aj vďaka svojej ľudskosti a prajnosti nepochybne zveľaďoval. 

K tejto myšlienke sa pridali aj M. Chabada a I. Čermák, ktorý navyše upozornil na široký 

interdisciplinárny záber, ktorým sa M. Ligoš vyznačuje. Pozitívne skúsenosti s M. Ligošom zdieľali 

aj prítomní zástupcovia študentov, ktorí taktiež ocenili jeho ľudský a vnímavý prístup. Následne 

predseda nechal hlasovať tých členov vedeckej rady, ktorí majú oprávnenie hlasovať o danej veci 

(keďže na univerzitnej úrovni zodpovedá pôsobnosti Vedeckej rady KU). 

 

Uznesenie č. 2024/1/3 

Vedecká rada FF KU v súlade s čl. 2 ods. 2 Zásad udeľovania čestného titulu “profesor emeritus” 

na Katolíckej univerzite v Ružomberku prerokovala návrh na udelenie čestného titulu “profesor 

emeritus” prof. PaedDr. Milanovi Ligošovi, CSc. a odporúča dekanovi FF KU, aby daný návrh 

predložil na schválenie Vedeckej rade KU. 

Prítomní: 10   Za: 10   Proti:  0  Zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

5. Rôzne 

V rámci bodu Rôzne zaznela od prodekanky T. Rončákovej výzva na zdieľanie pozitívnych 

vedomostí a skúseností so systémom odmeňovania (najmä za tzv. bonitné publikačné výstupy), ako 

aj so systémom tzv. interných grantových schém (najmä na podporu výskumu). 

Do diskusie sa zapojili viacerí členovia vedeckej rady. Osobitne podnetné príklady poskytli externí 

členovia vedeckej rady. Bolo možné postrehnúť, že spôsob odmeňovania či systém interných grantov 
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sa líši najmä v závislosti od finančnej situácie jednotlivých fakúlt, ale aj v závislosti od pravidiel a 

situácie na univerzitnej úrovni. Kým niekde existujú grantové schémy na univerzitnej úrovni, inde aj 

na fakultnej. Niekde sú interné schémy k dispozícii iba pre doktorandov (prípadne 

postdoktorandov), niekde pre všetkých učiteľov a výskumných pracovníkov. Niekde interné 

grantové schémy slúžia iba na podporu vydania monografií a indexovaných publikácií, na niektorých 

pracoviskách však aj na preklady, aplikovaný výskum či e-learning. Obzvlášť zaujímavé fungovanie 

interných grantových schém na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika priblížil M. Pekár - existuje tam 

napríklad aj grantová schéma pre výskumníkov, ktorí sa zapájajú do vedecko-pedagogického 

procesu po určitej prestávke (napríklad materskej dovolenke). Rovnako existujú na rozličných 

univerzitách rozličné spôsoby odmeňovania, pričom neraz nie je rozhodujúca len vedecká a 

pedagogická činnosť, ale aj špecifiká a zodpovednosť jednotlivých katedier. 

Keďže už nik nemal ďalšie otázky či podnety v rámci tohto bodu, predseda sa prítomným členom 

Vedeckej rady FF KU poďakoval za účasť i obohacujúcu diskusiu na dnešnom zasadnutí a zasadnutie 

ukončil. 

 

 

 

V Ružomberku 14. novembra 2024     Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD. 

predseda Vedeckej rady FF KU   

 

CZ 02128/2024 FF 

 

   


